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Nagyvárad-szerte nagy felháborodást váltott ki a magyar lakosok körében az önkormányzat azon
terve, miszerint az egykori Olaszi temetőt Mihály vajdáról neveznék el, és a havasalföldi fejedelem
főtéri szobrát is oda költöztetnék.

A váradi magyarok számára elfogadhatatlan ez a terv, mivel a ma már parkká nyilvánított terület
egy ősi magyar temetkezési hely, megszentelt terület, ezért az önkormányzatnak hagynia kellene
az ott nyugvó holtakat végre békében pihenni.

Csomortányi István, a Néppárt Bihar megyei elnöke (a fotón balra) az Olaszi temető átnevezése
ügyében elmondta: már 2008-ban kezdeményezték, hogy a temető feldúlt sírjait tegyék rendbe,
nyilvánítsák védett területté az övezetet, és tiltsák be az építkezést a temető területén. Továbbá
azt szerették volna elérni, hogy állítsák vissza a sírkert egykori bejárata előtt álló feszület mását, és
egy emlékművön tüntessék fel mindazoknak a nevét, akiket ide temettek. Most azt javasolják: az
önkormányzat hallgassa meg a magyarok jogos igényét,  és hagyják végre békében pihenni  a
holtakat. Mihály vajda szobrának elhelyezésére egy másik alternatív helyszín is megfogalmazódott,
jelesül a jövőben kialakítandó várad-velencei, Pece-parti zöldövezet, melynek egyelőre nincs neve
sem. A Szent László (mai nevén Unirii) tér rekonstrukciójáról Csomortányi István elmondta: abban
egyet értenek a városvezetéssel, hogy Mihály vajda szobrát költöztessék el onnan, de azzal már
nem, hogy helyette Ferdinánd román királynak állítsanak emlékművet. A Néppárt álláspontja szerint
ha nem lehetséges a városalapító Szent László király szobrát visszahelyezni egykori helyére, akkor



inkább egy szökőkutat kellene kialakítani ott, vagy egyszerűen üresen kell hagyni a teret.

Csomortányi a sajtóértekezleten elmondta: több mint ezer aláírást sikerült eddig összegyűjteni a
Kert (mai Avram Iancu) és Vámház (mai Sucevei) utcák részleges lebontása elleni tiltakozásképpen,
de tízezerig nem állnak meg. Továbbra is úgy gondolják, hogy meg kell őrizni a történelmi belvárost,
semmiképpen nem indokolt műemlék jellegű épületeket lebontani. Ugyanakkor egyetértenek azzal,
hogy szükség van a villamosvonal-hálózat bővítésére, de nem a városközpontban, hanem az Aradi
úton.

A  sajtótájékoztató  utolsó  témája  a  nagyváradi  beltelekadó  ügye  volt,  mely  mintegy  hatezer
nagyváradi  lakost érint.  Kristófi Kristóf  ismertette a részleteket,  ugyanakkor valószínűsítette,
hogy az önkormányzat által önkényesen beépíthető területté nyilvánított mezőgazdasági területek
kérdése  még  sokáig  „slágertéma”  marad.  Nem  múlik  el  úgy  nap,  hogy  ne  jelentkezzenek
felháborodott  adófizető  polgárok  az  adóbefizetés  visszásságaira  rávilágító  Néppárt  nagyváradi
irodájában – mondta Kristófi.  Beigazolódott, hogy az önkormányzat adóbevételeinek növelésére
találta ki ezt az eljárást, és figyelmen kívül hagyja a tulajdonosok akaratát, valamint területük
valódi rendeltetését. A törvénytelen tanácsi határozat visszavonását sürgető néppárti beadványt az
önkormányzat  illetékesei  visszautasították,  ezért  most  a  közigazgatási  bírósághoz  fordulnak  –
tájékoztatott Kristófi. Az érintett földtulajdonosoknak azt javasolják, hogy ne írjanak alá semmilyen
saját  felelősségre tett  nyilatkozatot  területük használati  besorolásáról,  hanem ehelyett  vegyék
igénybe a Néppártnak erre a célra készített formanyomtatványát, és azzal keressék fel a városháza
illetékes  hivatalát.  Aki  segítséget  igényel,  jelentkezhet  a  0744882978  vagy  a  0770114116-os
telefonszámokon vagy a Néppárt, illetve az EMNT nagyváradi irodájában, a Széles (Menumorut)
utca 23. szám alatt.
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